
 

ACTA DE SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA TAULA DE MOBILITAT REDUÏDA 

 

 

Identificació de la sessió 

 
Caràcter: ordinari 
Data: 5 d’abril  de 2011 
 

Assistents 

Llorenç Sabaté 
Cristina Urriza 
Jordi Lorente 
Rafael Caballero 
Manolo Giménez 
Montse Solà 
Anna Soler 
Annabel Navarro 
 
 

Ordre del dia 

 

          1.- Aprovació, si s’escau de l’acta de la sessió anterior. 

2.- Informació de la Taula per a persones amb discapacitat 

3.- Places aparcament matrícula: resolució al·legacions i criteris per tenir plaça 

4.- Activitat a Mostra Comerç 

5.- Radio-dijous 7 d’abril : ordenança accessibilitat 

6.- Torn de paraula obert 

 

 

1.- Aprovació, si s’escau de l’acta de la sessió anterior 

Es rectifica el cognom de Cristina i s’aprova l’acta de la reunió anterior. 

 

 
2.- Informació de la Taula per a persones amb discapacitat 

L’Anna Soler explica que s’ha millorat en temes d’accessibilitat per a persones amb 
sordesa a la Casa de Cultura i a l’Ajuntament. Concretament la Sala de Plens i la Sala 
Auditori de la Casa de Cultura disposen de bucle inductiu i a l’Ajuntament, a l’OAC 
disposen d’intèrpret en llengua de signes online. 

També s’ha fet als treballadors/es de l’OAC una petita formació sobre com comunicar-se 
amb les persones amb sordesa que no utilitzen llengua de signes i fan lectura dels llavis. 

L’Anna comenta que ara falta que els conserges donin un cop de mà per acompanyar i 
ajudar a les persones amb ceguesa. 

En Manolo pregunta si saben res de la porta principal de l’Ajuntament, al que l’Anna respon 
que ho han comentat altra vegada amb el sr. Romero. 



 

La Cristina comenta que les portes manuals del CAP Valldoreix pesen molt, i que per tant, 
no són gens accessibles, i que sembla mentida, que essent nou com és, no ho haguessin 
previst. 

L’Anna comenta que tant ella com la Carmela han estat treballant l’accessibilitat per al 
tercer CAP, però que elles no en tenen l’última paraula. 

 

3.- Places aparcament matrícula: resolució al·legacions i criteris per tenir plaça 

L’Anna en primer lloc comenta les al.legacions de la Taula aniran al Ple de l’abril. Comenta 
que segurament s’eliminarà la taxa. 

L’Anna reparteix i llegeix els criteris per a l’obtenció d’una plaça reservada de manera 
personalitzada (s’ha d’aprovar el Ple, segurament al del mes de juny). 

La Cristina vol saber si es podrà controlar el mal ús de les places. 

En Manolo comenta, que en general, pel que fa referència a la identificació de la reserva, 
surti la matrícula del cotxe, i li sorprèn perquè creu que és millor la targeta. 

En Rafa  comenta que al c/Balmes  de Barcelona, surt el número de targeta i matrícula. 

En Jordi Comenta que la Generalitat està treballant amb una targeta electrònica, que 
servirà per evitar el frau de l’ús indegut. 

La Cristina comenta que ha incrementat el mal ús, especialment en la utilització de les 
places amb targeta (aquells casos que tenen la targeta de l’avi/a o familiar, i no són ells la 
persona amb discapacitat). 

La Cristina també comenta que a l’Eroski de Sant Cugat, hi ha moltíssimes places 
d’aparcament. 

En Llorenç diu, que ens en semblen moltes perquè segurament estan totes concentrades a 
la primera planta. 

En Manolo pregunta  quin control hi haurà per comprovar que s’exhaureix i s’ha de renovar 
la plaça. 

L’Anna comenta que s’estarà obligat a fer una renovació cada any, i que aproximadament 
un mes abans s’enviarà una carta, i si no es renova, donaran el termini establert, i quan 
aquest s’exhaureixi, es retirarà la placa de reserva. 

Es comenta el tema de com saber si una persona està viva o no. L’Anna preguntarà si es 
pot sol·licitar la fe de vida, i en cas que no, una opció seria una declaració jurada donant-ne 
fe. Tot i així no es podrà controlar tot al 100%. 

En Manolo comenta que s’ha d’intentar acotar al màxim per evitar la picaresca. 

En Jordi diu que en quant estigui tot en marxa, ja veurem què més es pot fer. 

L’Anna diu que la resta de municipis no demanen més documentació, perquè legalment no 
es pot restringir més. 

La Montse comenta que a ella la Policia li ha demanat moltes vegades la targeta. 

 

 

 

 

 



 

 

 

4.- Acitivitat a la Mostra de Comerç 

La Mostra de Comerç es realitzarà els dies 6, 7 i 8 de maig i estarà distribuïda per diferents 
punts de Sant Cugat. 

Des de Comerç ens han proposat que des de les Taules es pugui muntar quelcom per fer 
sensibilització. 

L’Anna explica que es va fer una reunió de totes les taules, d’on va sorgir una idea molt 
bona: Muntar en unes carpes un super (s’anomenarà SUPORTMERCAT), on quan la gent 
vagi a comprar, se’ls donarà una llista de compra, però amb un handicap (ja sigui una 
cadira de rodes, un embenatge als ulls, un braç o cama immobilitzat ...), per tal que 
prenguin consciència de les dificultats de fer la compra. Al finalitzar, un cop s’hagi efectuat 
el “pagament” se’ls donarà un regalet, possiblement una bossa de comerç. 

El SUPORTMERCAT es muntarà en dues carpes de 5 * 5. 

Paral·lelament s’explicaran contes per a nens/es de temes relacionats amb la discapacitat o 
les malalties neurològiques.  

També hi haurà una altra carpa on es facilitarà informació de les Taules i de les entitats. 

Des d’ATAM es faran cartells, per fer el SUPORTMERCAT més real. 

La Montse comenta que no va poder assistir a la reunió perquè va estar ingressada en 
coma, per diversos motius. 

L’Anna comenta que hauran de portar envasos buits, i que ja els passarà la llista dels 
necessaris. 

En Llorenç comenta que els únics articles que estan adaptats a persones cegues són els 
medicaments. 

En Manolo, diu que hi ha algun producte més, però molts pocs, i que se’n van afegint molt 
lentament. 

La Cristina pregunta on estaran ubicats. L’Anna respon que a la Plaça Octavià amb Pl. 
Augusta. 

L’Anna afegeix que ha estat una molt bona idea sensibilització-comerç, i demana 
col·laboració per estar allà el cap de setmana, ja sigui dissabte o diumenge de 10 a 14h o 
de 16h a 20h. 

En Llorenç diu que ell no hi podrà ser perquè estarà a França. 

A la carpa hi haurà un graó  per dificultar l’accessibilitat (i també una rampa). 

L’Anna comenta que a la Mostra de fa dos anys les carpes no eren accessibles, perquè 
tenen la tarima pel tema pluja, però tot i això s’han d’adaptar i hi estan treballant. 

Tots els membres els sembla una molt bona idea. 

 

5.- Radio-dijous 7 d’abril : ordenança accessibilitat 

 
El proper dia 7, la Cristina i l’Anna aniran a la Radio a parlar de l’Ordenança 
d’Accessibilitat, per sensibilitzar els comerços. 
 
L’Anna comenta que s’està treballant en la identificació dels comerços accessibles. 
 



 

La Montse comenta que alguna vegada que ha parlat amb algun comerç, comenten que 
ells n’estan disposats, però que no els deixen posar una rampa que envaeixi la vorera. 
La Cristina afegeix que no els donen el permís per posar una rampa si ocupa la via pública. 
 

6.- Torn obert de paraula 

La Cristina comenta que ha fet la primera excursió a Barcelona amb els FGC i la moto. 
L’experiència va ser molt positiva, tot i que hi ha molt d’espai del vagó a l’andana. Diu que 
ho va comentar a FGC i li van dir que l’estació de Sant Cugat té el problema que no és 
recta, i que per evitar això enlloc d’agafar el primer vagó s’ha d’agafar l’últim. 

En Rafa diu que per anar a Plaça Catalunya no pots pujar al darrer vagó, perquè sinó a 
Barcelona et quedes al túnel i no pots sortir. 

En Jordi diu que al tornar a Sant Cugat no et pots posar a l’últim, perquè queda en corba i 
hi ha més de 10 cm. 

En Rafa diu que la millor opció és el vagó del mig i la Cristina contesta que els vagons amb 
accés per a persones amb discapacitat són el primer i l’últim. 

L’Anna pregunta si algú ha baixat a l’estació de La Floresta, perquè l’han adaptat no fa 
massa i vol saber el resultat. 

En Rafa diu que no ha anat, però ho farà. 

En Jordi i en Rafa comenten que ells també han agafat el metro, i que les línies L1 i L3 
tenen una rampa elevada a l’alçada del comboi. I en les línies L2 i L5, no cal ni la rampa 
perquè ja no hi ha l’esglaó. 

En Jordi comenta que a Internet pots trobar quines estacions de metro estan adaptades i 
quines no, per exemple, Plaça Espanya no ho està. 

 

Es canvia de tema, i la Cristina comenta que en el carrer d’Abat Armengol, quan deixes el 
carrer Plana de l’Hospital, i arribes al carrer de la Indústria, no pots fer el recorregut per la 
mateixa vorera. 

En Manolo diu que els casos que ens trobem amb carrers que no estan adaptats, que es 
comuniqui a l’Ajuntament, o a ell mateix. 

L’Anna diu que ens poden fer arribar un e-mail per passar.lo al departament corresponent.   

En Jordi pregunta com està el tema de Coll Favà. 

En Manolo respon que hi estan treballant, que ja està fet el projecte, i que falta dur-lo a 
terme. 

En Jordi comenta que a l’avinguda de Vullpalleres hi ha un vorera amb rampa i l’altra no. 

En Manolo diu que Serveis Urbans ha encarregat un Pla d’accessibilitat a la via pública 
entre edificis municipals. També ens comenta que el Pla d’accessibilitat a Mira-sol ja s’ha 
executat, que el de Coll Favà i el del Parc Central, falta executar-los. 

La Montse comenta que a la Ronda Nord no hi ha accés per arribar a l’estació. 

L’Anna diu que no creu que pugui ser ja que és zona de vehicles. 

La Montse ens explica que PROMUSA ja li ha donat una resposta, i tot i que no es viable 
l’opció de la permuta, perquè pot arribar a perdre uns 100.000,00 €, i li han donat una altra 
solució. 

En Manolo ens comenta que el passat 20 de març va assistir a una jornada tècnica 
d’accessibilitat molt interessant, de 8 ponències, corresponents a ascensors inclinats, 
ascensors verticals, escales mecàniques, etc. 



 

També ens posa alguns exemples, com a Malgrat de Mar s’uneix la platja amb ascensor 
inclinat, que l’Ajuntament de Gèlida ha instal·lat unes escales mecàniques i que a Igualada 
combinen les escales amb l’ascensor. 

Finalment, en Rafa ens convida a anar a veure la Bibiloteca de Mira-sol, que és preciosa, 
tot i que hi falten aparcaments. 

L’Anna demanarà que es posin aparcaments a Mobilitat.  

 

Es tanca la sessió.  

Propera reunió el dimarts 3 de maig 

 

 

 

 


